
Algemene	beschouwing	Kadernota	2017	

Dronten	is	een	prachtige	gemeente.	Een	gemeente	ook	die	op	diverse	gebieden	een	voorbeeld	is	voor	
andere	gemeentes	in	ons	land.				Gelukkig	ook	een	gemeente	die	tot	op	heden	het	huishoudboekje	op	orde	
heeft.	

De	economie	trekt	langzaam	steeds	verder	en	nu	ook	zichtbaar	aan	en	de	werkeloosheid	daalt	voorzichtig.		
Juist	nu	is	het	moment	om	de	zwakkere	in	onze	samenleving	een	extra	steuntje	in	de	rug	te	geven	als	zich	
hiervoor	een	goede	gelegenheid	voordoet.		Het	is	de	kunst	om	goed	na	te	denken	over	de	soms	ver	
strekkende	gevolgen	van	beslissingen	die	hier	in	deze	raad	genomen	worden.		

Wij	zijn	er	trots	op	dat,		door	een	van	de	initiatiefvoorstellen	van	de	Partij	van	de	Arbeid		uit	de	vorige	
raadsperiode,		de	Meerpaal	zich	heeft	verplicht	om	in	2016	aan	2	mensen	met	een	afstand	tot	de	
arbeidsmarkt	een	baan	aan	te	bieden.			

Tegelijkertijd	hebben	wij	het	bijzonder	jammer	gevonden	dat	bijvoorbeeld	ons	voorstel	voor	
toeristenretributie	het	niet	heeft	gehaald.		Temeer	omdat	er	nu	wel	een	plan	ligt	voor	het	financieren	van	
de	Belverdere	-	toren	waarvoor	een		bedrag		geraamd	wordt	van	800.000	euro	met	een		co-financiering	
van	50%	van	de	provincie.			

Onze	gemeente	is	erg	in	trek	bij	toeristen		en	dat	willen	wij	verder	aanmoedigen.			Een	bijdrage	van	
dagjesmensen	had	er	eventueel	toe	bij	kunnen	dragen	dat	wij	positief	tegen	dit	voorstel	hadden	kunnen	
staan.		Maar	hoe	kunnen	wij	aan	onze	inwoners	uitleggen	dat	we	een	buitendijkse	toren	mede	financieren,			
met	zitbankjes	en	prullenbakken,		zodat	mensen	van	buitenaf	even	kort	kunnen	rusten	en	van	het	uitzicht	
kunnen	genieten	,	terwijl		wegen	en	kruispunten	in	de	omgeving	in	groeizame	weken	onoverzichtelijk	zijn	
omdat	we	vanuit	financieel	oogpunt	hebben	besloten	slechts	beperkt	te	maaien.		Daarom	hebben	wij	een	
amendement	ingediend	om	dit	voorstel	uit	de	kadernota	te	halen.	

Communicatie	

Wij	zijn	verheugd	dat	een	uitdrukkelijk	verzoek	van	de	Partij	van	de	Arbeid	tijdens	de	kadernota	van	2016	
nu	echt	vorm	begint	te	krijgen.		Vorige	week	kregen	wij	het	bericht	van	de	griffier	dat	de	nieuwe	website	
gelanceerd	werd	en	dat	we	met	deze	website	een	instrument	in	handen	hebben	voor	raadsleden	en	
burgers	om	met	elkaar	te	communiceren	en	hier	zijn	wij	dan	ook	erg	blij	mee.	

Want	dat	wij	goed	met	onze	inwoners	zullen	moeten	communiceren	en	naar	de	geluiden	uit	de	
samenleving	moeten	luisteren	was	wat	ons	betreft	altijd	al	duidelijk	maar	is	extra	aangestipt	in	het	
afgelopen	jaar.		Een	goed	voorbeeld	hiervan	is	de	tot	nu	toe	onsuccesvolle	zoektocht	naar	een	
woningbouwlocatie	in	Swifterbant	en	de	weerstand	die	de	manier	van	communiceren	in	het	dorp	heeft	
opgeroepen.		

Verder	heeft	de	tribune	een	aantal	keren	vol	gezeten	met	mensen	die	hun	stem	wilden	laten	horen.	
Bewoners	van	de	Morinel		en	omgeving,		en	natuurlijk	inwoners	van	Swifterbant	die	met	muziek	en	vooral	
een	positief	verhaal	langs	kwamen	om	het	belang	van	een	MFG	in	Swifterbant	te	onderstrepen.	Maar	
buiten	deze	uitschieters	om	is	onze	tribune	vaak	leeg.			Hoe	mooi	zou	het	zijn,	als	ook	op	de	Homepage	van	
de	website	de	diverse	onderwerpen	die	behandeld	worden	in	de	raad	duidelijk	zichtbaar	voorbij	komen,	
zodat	ook	bezoekers	die	hier	niet	bewust	naar	op	zoek	zijn	via	de	nieuwe	website	steeds	een	actueel	beeld	
hebben	van	agenda	van	de	raad	krijgen.	



Persoonlijk	contact	

Gekoppeld	hieraan	maak	ik	eerst	een	sprongetje	naar		het	programma	Dienstverlening	waarin	wij	lezen	
over	de	ambitie	om	steeds	meer	dienstverlening	via	het	internet	te	laten	verlopen.	De	Partij	van	de	Arbeid	
is	natuurlijk	voorstander	om		de	dienstverlening	van	de	gemeentelijke	organisatie	te	verbeteren	en	
internet	is	daar	zeker	een	onderdeel	van.		Toch	is	het	van	groot	belang	om	bijvoorbeeld	ouderen		in	onze	
samenleving		de	mogelijkheid	te	blijven	bieden	tot	persoonlijk	contact.	Want	wat	voor	een	groot	deel	van	
de	bevolking	gezien	wordt	als	een	prima	service	wordt	door	een	deel	van	onze	inwoners		gezien	als	een	
enorme	hobbel	voor	het	verkrijgen	van	de	producten	en	diensten	van	de	gemeente.	Ruim	een	miljoen	
mensen	in	Nederland	zijn	tenslotte	nog	“Off-line”,	zo	vernamen	wij	onlangs	uit	de	media.				

Daarnaast	is	10,2%	van	de	bevolking	in	Dronten	laaggeletterd	en	ook	zij	maken	veelal	geen	gebruik	van	de	
dienstverlening	via	internet.		En	dit	aantal	lijkt	in	Nederland	zelfs	te	groeien.	Voor	de	zelfredzaamheid	van	
onze	inwoners	is	het	belangrijk	dat	wij	dit	percentage	naar	beneden	brengen.	Een	vermindering	van	
laaggeletterdheid	zal	de	ambitie	om	steeds	meer	dienstverlening	via	het	internet	te	laten	verlopen	dan	ook	
tegemoet	komen.	Voor	deze	groep	willen	wij	hier	dan	ook	speciale		aandacht	vragen	en	wij	hopen	dan	ook	
dat	hier	voor	ruimte	komt	op	de	website,	duidelijk	herkenbaar	voor	deze	doelgroep.	

Praten	over	softdrugsbeleid	

In	Programma	1,	Openbare	orde	en	veiligheid,		wordt	gesproken	over	het	Damoclesbeleid.	De	PvdA	wil	het	
onderwerp	softdrugs	op	de	agenda	zodat	er	een	gedegen	discussie		mogelijk	gemaakt	wordt	over	dit	
onderwerp	en	wij	willen	hierbij	bijvoorbeeld	partijen	uit	nodigen	zoals	de	politie,	Het	Trimbos	Instituut	
maar	ook	Kampen,	waar	tenslotte	onlangs	aangegeven	is	dat	er	overlast	ervaren	wordt	rondom	de	
Coffeeshop		-		onder	andere	van	inwoners	van	onze	gemeente.	

Financieel	

In	Programma	2,		Verkeer,	vervoer	en	waterstaat,	wordt	gesproken	over	de	terreinafwerking		van	De	
Noord	-	De	Helling.	Als	laatste	onderdeel	van	de	afronding	van	het	centrum		moeten	De	Noord-De	helling	
nog	worden	afgewerkt.		Het	geraamde	tekort	wat	genoemd	wordt	bij	de	raming	van	de	herinrichting,	zou	
ons	inziens	niet	uit	de	algemene	middelen	bekostigd	moeten	worden,	maar	uit	de	grondexploitatie	omdat	
over	de	resultaten	van	deze	grondexploitatie	in	de	toekomst	VenootschapsBelasting	betaald	zal	moeten	
worden	en	hiermee	doen	wij	onszelf	dan	te	kort.	

Daarom	hebben	wij		een	amendement	ingediend	om	het	tekort	voor	de	herinrichting	van	De	Noord-De	
Helling		ten	laste	te	brengen	van	de	grondexploitatie	Heuvelpark.	

Zwembaden	

In		programma	5,	Cultuur,	recreatie	en	welzijn,		lezen	wij	over	de	toekomst	van	de	zwembaden.		Wij	willen	
het	belang	van	de	3	gemeentelijke	baden	nogmaals	onderstrepen.	De	buitenbaden	zijn	van	groot	belang	
voor	de	leefbaarheid	in	de	kleine	kernen.		Aan	de	wensen	en	vormgeving	voor	het	nieuwe	binnenzwembad	
in	Dronten	wordt	nog	hard	gewerkt.	Wij	vinden	het	van	belang	dat	alle	huidige	gebruikers	van	het	bad	
minimaal	de	functionaliteiten	terug	zullen	gaan	vinden	die	zij	in	het	huidige	bad	ook	hebben.	Denk	hierbij	
ook	aan	de	diepte	van	de	baden	maar	laten	we	hierbij	ook	de	diverse	clubhuizen	op	het	terrein	bij	het	
zwembad	niet	vergeten.			

	



Kunst	

Verder	willen	wij	samen	met	Groen	Links	een	Motie	indienen	voor	het	toevoegen	van	kunst	aan	de	
openbare	ruimte;			Op	dit	moment	bevindt	zich	een	kunstwerk	van	Kunstenaar	Pierre	van	Soest,	
geschilderd	op	grote	metalen	deuren	van	de	oorspronkelijke	Meerpaal,	in	de	kelder	van	het	gemeentehuis.		
Dit	kunstwerk	heeft	op	dit	moment	geen	publieksfunctie.		In	de	motie	verzoeken	wij	het	college	om	te	
onderzoeken	of	de	schilderingen	en	de		deuren	gerestaureerd	kunnen	worden		en	toegevoegd	kunnen	
worden	aan	de	Kunst	in	de	Openbare	ruimte,	geplaatst	bij	de	Poort	van	Dronten.		De	symboliek	van	de	
opslaande	deuren	passen	beter	in	het	landschap	dan	het	bord	waarmee	bezoekers	nu	ontvangen	worden.		

Afvalbeleid	

In	programma		7,	Volkgezondheid,	is	afgelopen	weken	uitgebreid	gesproken	over	het	afvalbeleidsplan.	Wij	
willen	nogmaals	benadrukken	dat	wij	lokale	ondernemers	willen	betrekken	in	het	terugdringen	van	de	
hoeveelheid	afval	binnen	onze	gemeente.	Want	goed	afval	scheiden	is	belangrijk,	maar	verminderen	is	
beter.		Ook	al	zijn	ondernemers	vaak	niet	de	producenten	van	zoiets	als	overbodige	verpakkingsmaterialen,	
zij	zijn	wel	het	doorgeefluik.	De	kosten	voor	ons	afval	alleen	neer	leggen	bij	de	inwoners	is		in	onze	ogen	
onvolledig.		

Hospice	

De	Partij	van	de	Arbeid	dient	samen	met	de	SP	en	Groen	Links	en	een	amendement	in	ter	ondersteuning	
van	het	Hospice.	Het	Hospice	Dronten	heeft	bij	de	opstart	een	renteloze	lening	ontvangen	van	50.000	
euro.	Deze	dient	per	1	januari	2018	afgelost	te	worden.	Acties,	giften	en	de	‘stichting	Vrienden	van	het	
Hospice’	brengen	jaarlijks	gelden	binnen	voor	dit	bijzondere	initiatief,	maar	dit	is	niet	voldoende	voor	het	
aflossen	van	de	lening.	Daarom	wil	de	PvdA	deze	lening	in	2017	kwijt	schelden	en	dit	dekken	uit	de	
algemene	reserves.		

Meesterbeurs		

Verder	willen	wij	een	Motie	indienen	om	het	landelijke	initiatief	“Meesterbeurs”		in	te	zetten	als	
instrument	om	de	groep	van	50	jaar	en	ouder	een	half	jaar	lang	stage	te	laten	lopen	bij	bedrijven	en	
instanties	om	zo	nieuwe	werkervaring	op	te	doen	en	dit	te	gebruiken	als	opstap	richting	arbeidsmarkt.		

Tot	slot	wil	ik	benadrukken	dat	de	Partij	van	de	Arbeid,	voorbij	de	waan	van	de	dag	en	gemakzuchtige	
populisme	een	kritische,	maar	altijd	positieve	bijdrage	wil	leveren	aan	gemeentelijk	beleid,	dat	ten	goede	
komt	aan	de	ingezetenen	van	onze	mooie	gemeente.	


